
    

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 
Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni 
Mgr. Ivan Kabický, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, 
doc. MUDr. PhDr. Kamil Kalina, CSc., MUDr. Hana Karbanová, Mgr. Ondřej 
Počarovský, PaedDr. Martina Richterová Těmínová, Mgr. Tomáš Řezník 

Omluveni Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová, prof. PhDr. Michal Miovský, Ph.D., Mgr. Jolana 
Polzová, MUDr. Běla Studničková, Mgr. Jindřich Vobořil 

Věc 
Zápis z 10. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo dne 
10. 12. 2012 od 15 hodin v zasedací místnosti č. 135 v budově Nové radnice,  
Praha 1, Mariánské nám. 2. 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 3  Datum 13. 12. 2012 

 

  

Jednání zahájila v 15.20 protidrogová koordinátorka Mgr. Janyšková, přítomno 7 členů, komise není 
schopna usnášet se. 

Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 
 
Program jednání: 
1. Schválení programu jednání 
2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 12. 11. 2012 
3. Termíny jednání komise v roce 2013 
4. Koncepce protidrogové politiky HMP  
5. Zprávy ze sekcí  
6. Centrální evidenční systém pro bezdomovce 
7. Aktuální informace 

V 15.21 se na jednání dostavil náměstek Mgr. Kabický, přítomno 8 členů. Komise je schopna usnášet se . 

ad 1. Schválení programu jednání  

Program byl schválen bez námitek. 

Hlasování v 15.22 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 12. 11. 2012 

Zápis byl schválen bez námitek. 

Hlasování v 15.23 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

ad 3. Termíny jednání komise v roce 2013 
Termíny pro celý rok jsou navrženy podle dosavadního systému jednání komise, a to zpravidla na druhé 
pondělí v měsíci od 15 hodin v budově Nové radnice. Navržený přehled obdrželi členové komise 
předem, nikdo nepodal návrh na změnu. Rezervování místnosti pro jednání – č. 135 – zajistí tajemnice 
komise. 

Hlasování v 15.26 hod., přítomno 8 členů, pro hlasovalo 8 členů. 
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Schválený harmonogram je přílohou zápisu č. 1. 

ad 4. Koncepce protidrogové politiky HMP 

Mgr. Janyšková informovala o aktualizaci zpracované koncepce podle dat uveřejněných v minulém 
týdnu Národním monitorovacím střediskem ve Výroční zprávě o stavu ve věcech drog v ČR v r. 2011. 
Poté bude návrh koncepce rozeslán členům komise k připomínkování. 

Komise bere informaci na vědomí. 

ad 5. Zprávy ze sekcí 

Sekce HR 
Mgr. Janyšková podala informaci za nepřítomnou vedoucí sekce Mgr. Majtnerovou Kolářovou. 
Sekce vyhodnocuje fungování sanity sdružení SANANIM v Praze 8, v lokalitě Palmovka. Spolupráce 
s městskou částí Praha 8 probíhá uspokojivě. 
Dále sekce řešila vydání cizojazyčné mutace časopisu Dekontaminace, zejména v ruštině (ukrajinštině) 
a vietnamštině. Z finančních prostředků na protidrogovou politiku pro rok 2013 by se mohly uhradit 
překlady. Předpokládá se tisk cca 1 tisíce kusů pro potřeby města Prahy. Podrobnosti budou předloženy 
komisi v příštím roce. 
Mgr. Janyšková upozornila na problém nespolupráce některých specializovaných adiktologických služeb 
v HMP a nepředávání do následné péče. Ve své praxi na něj v poslední době narazila dvakrát. V jednom 
případě pomohl DROP IN a proto mu děkuje za okamžité převzetí klienta do péče. Ukončení péče 
o klienta bez zajištění návazné služby nepovažuje za etické. 

V 15.35 se na jednání dostavila náměstek dr. Richterová Těmínová, přítomno 9 členů.  

Ing. Kačaba se zeptal, zda se připravuje informační materiál o alkoholu. Mgr. Janyšková sdělila, že nyní 
ne, ale uvažuje se o vydání v roce 2013. Zatím se uvažuje o informacích v cizích jazycích. 

Doc. Kalina se domnívá, že Vietnamci pěstují, dealují, ale méně (nebo neproblémově) berou. Považuje 
problematiku závislostí ve vietnamské komunitě za marginální a není třeba aby se jí komise specielně 
zabývala. 

Dr. Douda se domnívá, že je to možná dojem způsobený uzavřeností komunity, do které nejde vstoupit 
a kde se musí čekat, až bude majorita požádána o pomoc. 

Náměstek Mgr. Kabický doplnil, že edukační potenciál této komunity se jeví jako malý, prostor je pouze 
pro případnou restrikci. 

Pro dokreslení doplnila dr. Karbanová, že ročně je v Psychiatrické léčebně Bohnice hospitalizováno 
pouze cca 10 osob z vietnamské komunity s akutní intoxikací Pervitinem. 

Mgr. Počarovský doporučuje využít pro distribuci informací do komunit cizinců Integrační centrum, 
které má pobočky i v některých městských částech (např. v MČ Praha 12). 

Sekce léčby 

Spolupracovala na tvorbě koncepce protidrogové politiky HMP. 

Sekce primární prevence 

Mgr. Janyšková předpokládá nové jmenování členů sekce po odchodu Mgr. Polzové, vedoucí sekce 
primární prevence, z Pražského centra primární prevence. Nyní je pověřen vedením centra Mgr. 
Žufníček, který bude pozván na lednové jednání komise jako host. 

Dále informovala o obsazení místa krajského školského koordinátora prevence (dále jen „KŠKP“) od 
3. 12. 2012, kdy nastoupila Mgr. Radka Bartůňková (236 00 4197), které postupně školskou agendu 
předává. Problém je, že funkce KŠKP je spojena s další agendou zdravotní a sociální prevence. Náplň 
práce KŠKP je v HMP natolik rozsáhlá, že sdružení s koordinací sociální a zdravotní prevence není 
optimální.  

Jako referentka pro primární prevenci rizikového chování ve školách a školských zařízeních 
spolupracuje Mgr. Jana Havlíková (236 00 4168).  



3 

Náměstek Mgr. Kabický sdělil, že se uvažuje o možném přeřazení KŠKP do odboru školství (dále jen 
„SMS“). Tuto variantu podporuje také ředitel SMS PaedDr. Jiří Pilař.  

Mgr. Janyšková upozornila, že školy a školská zařízení, která jsou ve všech oblastech zvyklá 
komunikovat se SMS, často očekávají logické propojení SMS → KŠKP → obvodní metodik prevence 
na pedagogicko psychologické poradně → školní metodik prevence (škola) →  MŠMT. Vzhledem 
k mnohaletému systému provázanosti I. programu grantového řízení „Zdravé město Praha“ 
s protidrogovou prevencí má však logické opodstatnění i ponechání problematiky a tedy i KŠKP v ZSP 
MHMP. Při variantě KŠKP na SMS by i nadále zůstala specifická primární protidrogová prevence 
součástí II. programu grantového řízení „Zdravé město Praha“ v rámci specifické protidrogové prevence 
HMP. Definice oblasti v gesci KŠKP je „primární prevence rizikového chování dětí a mládeže v gesci 
školství“. Primární protidrogová prevence není zaměřena pouze na tuto cílovou skupinu. 

Mgr. Počarovský se domnívá, že krajské Pražské centrum primární prevence (dále jen „PCPP“) by mělo 
být součástí úřadu, jeho vedoucí by byl zároveň KŠKP. Z toho vyplývá, že je nutné projednávat také 
změny v zařazení PCPP. 

Romská koordinátorka a koordinace národnostních menšin (B. Fílová, Mgr. J. Hajná), agenda 
v kompetenci radního Ing. Novotného přešla na základě organizační změny od 1. 12. 2012 z oddělení 
prevence ZSP pod ředitele MHMP. 

ad 6. Centrální evidenční systém pro bezdomovce  

Náměstek Mgr. Kabický doplnil, že rozeslaný materiál vznikl při přípravě Koncepce návrhů řešení 
problematiky bezdomovectví v Praze v letech 2013 – 2020. Cílem evidence je získat přehled o pohybu 
klientů mezi službami a o objemu čerpaných služeb, dále o výskytu v jednotlivých městských částech. 
Materiál poskytl jako výchozí podklad k diskusi, která se mimo jiné týkala kladů a záporů biometrických 
prvků. Připomínky zaslala pouze dr. Richterová Těmínová. 

V 16.20 odešla dr. Karbanová, přítomno 8 členů. 

Dr. Kalina zdůraznil nutnost porovnat nákladovou efektivitu evidence s náklady vynaloženými 
z veřejných rozpočtů v důsledku zneužívání služeb. 

Mgr. Počarovský doplnil, že již existuje vyzkoušený systém evidence v adiktologických službách, 
včetně anonymní evidence v terénních i dalších nízkoprahových službách pomocí standardizovaného 
kódování jednotlivce. Domnívá se, že tento systém, který se 15 let vyvíjel, by se dal modifikovat i pro 
služby sociální. Adiktologické služby užívají databázi vytvořenou v programu Microsoft Access. 

Ing. Kačaba upozornil na nutnost sběru dat, a tedy i evidenci klientů ve všech službách, potřebného pro 
jakékoliv plánování služeb. 

Dr. Douda připomněl, že nízkoprahové služby byly koncipovány zejména jako ochrana většinové 
populace, jako ochrana veřejného zdraví. 

ad 7. Aktuální informace 

Mgr. Janyšková stručně informovala o průběhu IX. Ročníku Konference primární prevence rizikového 
chování, která se uskutečnila v prostorách Magistrátu ve dnech 3. – 4. 12. 2012 po názvem „Prevence 
v pohybu“. Termín pro rok 2013 není zatím znám. 

Jednání bylo ukončeno v 16.45 hod. 
 
 

Zapsala MUDr. Alena Weberová, 
tajemnice PK RHMP 
 
  ..............................................  
 Mgr. Ivan Kabický,  
 náměstek primátora, předseda PK RHMP 
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